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Mûsta a obce budou spoleãnû s krajem
a Sokolovskou uhelnou koordinovat svou pfií-
pravu rozvojov˘ch projektÛ kolem budoucího
jezera Medard. Shodli se na tom zástupci dot-
ãené místní samosprávy, regionu i dolÛ na svém
spoleãném jednání v Sokolovû. 

„V zásadû ani není jiná cesta,“ uvedl k v˘-
sledkÛm jednání Josef Michalsk˘, vedoucí kan-
celáfie generálního fieditele Sokolovské uhelné.
Podle nûho je totiÏ projektÛ navazujících na re-
kultivaci b˘valého uhelného lomu Medard - Li-
bík tak velké mnoÏství, Ïe bez prÛbûÏn˘ch kon-
zultací v‰ech zúãastnûn˘ch subjektÛ není moÏ-
né zajistit jejich bezproblémovou návaznost.  

Podle úãastníkÛ jednání je proto nutné,
aby pfiipravované kroky byly také zapracovány
do rozvojov˘ch plánÛ jednotliv˘ch obcí.  „Me-
dard je jedním ze stûÏejních projektÛ v Karlo-
varském kraji, kter˘ s sebou pfiiná‰í velk˘ rozvo-
jov˘ potenciál,“ uvedl napfiíklad Jan Zborník,
námûstek hejtmana Karlovarského kraje. Ten ta-
ké uvedl, Ïe kraj bude v tomto smûru obcím
v maximální moÏné mífie nápomocen. 

Zásadní otázkou, kterou bychom se nyní
mûli zab˘vat, je vlastní úloha obcí. „Ústfiední
postavou z hlediska koordinace zÛstane i nadále
krajsk˘ úfiad. Co se t˘ká samotné realizace, bu-
dou ale nyní muset projevovat vy‰‰í aktivitu
samotné obce,“ poukázal vedoucí kanceláfie
generálního fieditele Sokolovské uhelné. „S pfií-
pravou konkrétních projektÛ je nutné zaãít co
nejdfiíve. V dobû, kdy bude rekultivace dolu
dokonãena uÏ totiÏ mÛÏe b˘t pozdû.“

Území b˘valého hnûdouhelného lomu
Medard - Libík je vÛbec nejvût‰ím projektem
obnovy území zasaÏeného tûÏební ãinností
v Karlovarském kraji. Dolování uhlí v oblasti
vzniklo v roce 1919 a z ekologick˘ch dÛvodÛ
bylo ukonãeno poãátkem 90. let minulého sto-
letí. Po hydrické rekultivaci území zde vznikne
rozsáhlé jezero s plochou 493 hektarÛ a hloub-

Starostové o spoleãném postupu
pfii plánech v okolí jezera Medard

Parametry uhlí, které smûfiuje z lomÛ Sokolovské uhelné do zpracovatelské ãásti ve Vfiesové, patfií k nejsledovanûj‰ím kritériím v˘roby vÛbec. Hrají
totiÏ zásadní roli pfii zaji‰tûní efektivního provozu ekologick˘ch technologií. Jednou z nich je i právû realizovaná intenzifikace odsífiení teplárny. Více
o pfiipravované investici na stranû 3. Na snímku pracovnice firemních laboratofií pfii mûfiení spalného tepla v uhlí a kapaln˘ch palivech.       (foto SU)

V˘sledky tûÏby uhlí  
za bfiezen 2007

V˘roba elektrické energie 
za bfiezen 2007

Na velkolomu Jifií bylo v bfieznu vytûÏeno 897,1
tisíc tun uhlí, na divizi DruÏba to bylo 217,8
tisíc tun uhlí. Za obû divize ãinila celková tûÏba
1 114,9 tisíc tun uhlí.                                   (red)

V bfieznu vyrobila teplárna 162,2 tisíc MWh
elektrické energie. Paroplynová elektrárna vy-
produkovala 172,8 tisíc MWh elektrické ener-
gie. V bfieznu bylo celkem vyrobeno 335,0 tisíc
MWh elektrické energie.                             (red)
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Dûní kolem Medardu bylo i na programu setkání starostÛ v Sokolovû. Na snímku si pfied jed-
náním prohlíÏejí mapy okolí nádrÏe (zleva) Petr ·tovíãek z krajské správy a údrÏby silnic,
námûstek krajského hejtmana Jan Zborník a Tomá‰ Správka, projektov˘ manaÏer Agentury pro-
jektového a dotaãního managementu Karlovarského kraje                                           (foto SU) 

kou aÏ 50 metrÛ. Termín ukonãení prací, které
odstartovaly jiÏ v roce 2002, je plánováno na
rok 2012. Samotné zaplavování zbytkové jámy
pfiitom odstartuje jiÏ o nûkolik let dfiíve. 

V okolí budoucího jezera pak mají vyrÛst
desítky zajímav˘ch lokalit, od tûch slouÏících 
k rekreaci, aÏ po území specifické zástavby.

(red)

Kuriózní nehodu museli pfied ãasem fie‰it za-
mûstnanci spoleãnosti Sokolovská uhelná ve
Vintífiovû. ¤idiã Fordu Escort si tam totiÏ do-
slova skoãil z deset metrÛ vysokého mostu
na koleje. K jeho velkému ‰tûstí pád zbrzdi-
ly troleje a fiidiãi se tak témûfi nic nestalo.
Sv˘m kaskadérsk˘m kouskem ale v˘raznû
pfiidûlal práci zamûstnancÛm Sokolovské
uhelné. Nejen, Ïe zamûstnal firemní trole-
jáfie, ale na nûkolik hodin dokonce zcela
vyfiadil z provozu nakládku lomÛ DruÏba 
i Jifií.                                                (foto SU)
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Poãet zájemcÛ o práci v Sokolovské uhel-
né rok od roku stoupá. A nejen mezi ãerstv˘mi
absolventy ‰kol v regionu. Potvrzuje to perso-
nální fieditel spoleãnosti Jifií Radosta. Jeho úsek
tak dnes eviduje pfies sedm stovek Ïádostí o za-
mûstnání ve spoleãnosti. Zhruba tfii stovky lidí
se pfiitom firma chystá v leto‰ním roce skuteãnû
pfiijmout.

Znamená to tedy, Ïe doly jiÏ nebudou
sniÏovat stavy?

„S ohledem na restrukturalizaci, která ve
firmû probûhla, vûkovou strukturu zamûstnan-
cÛ firmy i jejich pfiirozené odchody, jsme lo-
gicky museli dojít do stavu, kdy firma zaãne zno-
vu hledat na trhu práce kvalifikovanou pracovní
sílu. Pfiedpokladem je, Ïe se dlouhodobû poãet
zamûstnancÛ má stabilizovat kolem poãtu 4,6
tisíce.“

Nicménû mûní se nûjak postoj vefiejnosti
k zamûstnání v dolech?

„Urãitû k lep‰ímu. Jsme stabilní firma
s dlouhodobou perspektivou, a navíc nabízíme
za práci také odpovídající mzdové ohodnocení.
To v‰e hraje roli. Stejnû jako fakt, Ïe spoleãnost
podporuje dlouhodobû zvy‰ování kvalifikace
sv˘ch zamûstnancÛ. Napfiíklad oddûlení vzdû-
lávání, které spadá pod úsek personálního fie-
ditele, loni zajistilo semináfie a ‰kolení pro více
neÏ sedm tisíc zamûstnancÛ firmy, coÏ zna-
mená, Ïe se v prÛmûru kaÏd˘ zamûstnanec
zúãastnil témûfi dvou vzdûlávacích akcí.“ 

V jak˘ch oblastech?
„Tûch je celá fiada. Od klasické bezpeã-

nosti práce, pfies ‰kolení pro fiidiãe, obsluhu
velkostrojÛ, jefiábníky nebo vazaãe aÏ po spe-
cializované poãítaãové nebo sváfieãské kurzy.
Mimochodem, na‰e sváfieãská ‰kola má certi-
fikaci pro ‰kolení mezinárodnû diplomovan˘ch
sváfieãÛ. Vzdûlávací akce se, vedle dûlnick˘ch
profesí, ale t˘kají tfieba i mistrÛ a dal‰ích lidí,
ktefií fiídí kolektivy pracovníkÛ. A dokonce
i tûch, ktefií je nefiídí, ale je pfiedpoklad, Ïe by je
jednou fiídit mohli."

Souvisí to nûjak s celkovou koncepcí per-
sonální politiky firmy?

„Samozfiejmû. Ta je dlouhodobû postave-
na na tfiech základních pilífiích. UdrÏování po-

dílu osobních nákladÛ na trÏbách, zvy‰ování
kvality zamûstnancÛ na v‰ech pracovních mís-
tech a udrÏení korektních vztahÛ mezi spoleã-
ností a zamûstnanci. Vedle zmínûné sekce
vzdûlávání pak v této oblasti hraje v˘znamnou
roli také sekce ekonomika práce, která se za-
b˘vá právû fiízením osobních nákladÛ.“

Co pojem fiízení osobních nákladÛ
zahrnuje?

„·iroké spektrum ãinnosti. Od vyjedná-
vání o kolektivní smlouvû, tedy v˘‰i mezd a jejich
sloÏek, aÏ po metodické fiízení provozÛ závod-
ního stravování. Mezi tím jsou takové aktivity,
jako je tfieba sledování v˘voje mezd vÛãi produk-
tivitû práce a mzdám v kraji i âR, nebo rÛzné ãin-
nosti t˘kající se zdraví na‰ich zamûstnancÛ.“

Jaké je?
„¤ekl bych Ïe dobré, ale mohlo by b˘t

i lep‰í. Z dlouhodobého hlediska se nemocnost
v provozech spoleãnosti sniÏuje. Urãitou roli
v tom hraje napfiíklad oãkování zamûstnancÛ

Zájem o práci v SU roste

PRACOVNÍHO
JUBILEA

V KVùTNU 2007
DOSAHUJÍ:

PRACOVNÍHO
JUBILEA

V KVùTNU 2007
DOSAHUJÍ:

Personální fieditel Sokolovské uhelné Jifií 
Radosta                                              (foto SU)

Poskytnout zamûstnancÛm pokud moÏno
co nejlep‰í podmínky pro v˘kon práce. Taková
je dlouhodobá strategie spoleãnosti Sokolovská
uhelná. Jak potvrzuje personální fieditel firmy
Jifií Radosta, nejde pfiitom pouze o technické vy-
bavení pracovi‰È, nebo pracovní pomÛcky. 

„SnaÏíme se na‰im lidem pomáhat i nad
rámec bûÏného pracovnûprávního vztahu. Jak
totiÏ ukazují na‰e zku‰enosti, má to smysl a ná-
slednû se to promítá i do vztahu lidí vÛãi spo-
leãnosti,“ fiíká Radosta. Sokolovská uhelná tak
nabízí sv˘m zamûstnancÛm moÏnost ãerpat
prostfiedky napfiíklad z rozsáhlého sociálního
fondu. Do toho kaÏdoroãnû smûfiuje ãást pro-
stfiedkÛ získan˘ch hospodáfiskou ãinností firmy
a dûlí se mezi její jednotlivé zamûstnance na je-
jich takzvané osobní úãty.

„Je pak na rozhodnutí kaÏdého z nich,
jak˘m zpÛsobem tyto peníze vyuÏije,“ pouka-
zuje personální fieditel s tím, Ïe v rámci kolek-
tivní smlouvy fie‰í firmy spolu s odbory pouze
rámcové vyuÏití tûchto prostfiedkÛ. Lidé je tak
mohou ãerpat napfiíklad na závodní stravování,
Ïivotní poji‰tûní, kulturu a sport, vzdûlávání,
zdravotnické pomÛcky nebo rekreaci. A to jak
vlastní, tak ãlenÛ rodiny.

„Prostfiedky ve fondu je navíc moÏno ku-
mulovat. TakÏe pokud je zamûstnanec nevyãer-
pá v jednom roce, mÛÏe v tom následujícím
ãerpat o to více,“ fiíká Radosta. Zhruba 48 pro-

cent zamûstnancÛ Sokolovské uhelné pak ty-
to prostfiedky ãerpá na krytí závodního stravo-
vání, dvacet procent na zmiÀovanou rekreaci,
a stejné mnoÏství na kulturu, sport nebo zdraví.
Zb˘vající objem prostfiedkÛ jde na Ïivotní po-
ji‰tûní.

Vedle ãerpání ze sociálního fondu So-
kolovská uhelná nabízí sv˘m zamûstnancÛm
také pfiíspûvek na penzijní pfiipoji‰tûní. Této
sluÏby nad rámec bûÏné mzdy vyuÏívá pln˘ch
88 procent zamûstnancÛ firmy. Jak ale personál-
ní fieditel spoleãnosti uvádí, zdaleka nejde pou-
ze o penûÏní plnûní.

„Na‰e sekce mzdy napfiíklad pomáhala

zamûstnancÛm uÏ druh˘ rok s vyplnûním da-
Àového pfiiznání pfii spoleãném zdanûní man-
ÏelÛ, o coÏ byl velk˘ zájem,“ poukazuje Ra-
dosta. Stejnû tak tfieba dlouhodobû nemocn˘m
pracovníkÛm firma mÛÏe po vzájemné doho-
dû poskytnout pomoc pfii vyhledání potfiebné
diagnostiky a lékafiské péãe. 

„Celkovû je na‰í snahou vytvofiit nejen co
nejlep‰í podmínky pro v˘kon profese, ale také
následné regenerace ve volném ãase. Zda tûch-
to moÏností na‰i zamûstnanci vyuÏijí, je pak uÏ
jen na nich,“ shrnuje personální fieditel s tím, Ïe
následnû ale firma oãekává podobnû korektní
pfiístup i ze strany zamûstnancÛ.                    (red)

O své zamûstnance se firma umí postarat

Prostfiedky ze sociálního fondu mohou zamûstnanci spoleãnosti pouÏít i na úhradu dovolené
(foto SU)

20 let v SU
Baránek Josef Divize Jifií
Horeãn˘ Petr Divize DruÏba
Parkmann Jifií Divize Jifií
Pour Milan Divize SluÏby
¤ezáã Vojtûch Divize Zpracování
Tvrdík Alexandr Divize DruÏba

25 let v SU
âerven˘ Bohdan Úsek obchodního fieditele
Harsa Jaroslav Divize Zpracování
Hlou‰ek Jifií Divize SluÏby
KnûÏek Petr Divize Jifií
Koliha Bohumír Divize DruÏba
Kuchta Vilém Divize Jifií
KÛsová Monika Divize DruÏba
Lupaã Jan Divize SluÏby
O‰eck˘ Jifií Divize Jifií
Slekoviãová Hana Divize DruÏba
·imÛnek Jifií Divize SluÏby
VochomÛrka Karel Divize Jifií

30 let v SU
Brizgala Stanislav Divize DruÏba
Krátk˘ Vladimír Divize Jifií
KfiíÏ Jifií Divize DruÏba
Kuchafi Vladimír Divize Jifií
Lopatková Hermína Divize Jifií
Scherbaum Josef Divize Zpracování
S˘kora Ladislav Divize SluÏby
Tutter Vladimír Divize Jifií
Vrablec Ladislav Divize Jifií

35 let v SU
Kadlec Zdenûk Divize Jifií
Lechan Alois Divize DruÏba
Zdenûk Jifií Divize Jifií

40 let v SU
VáÀa Franti‰ek Divize Jifií

V‰em jmenovan˘m pfieje vedení Sokolovské
uhelné mnoho zdraví, osobní spokojenosti 
a vyjadfiuje podûkování za dlouholetou práci 
ve spoleãnosti.
Uzávûrka dat 4. 4. 2007.

5. kvûtna 1912
V Kaznûjovû na PlzeÀsku se narodil Václav
Nûmec. Po vystudování uãitelského ústavu
ode‰el v roce 1933 na Sokolovsko, kde aÏ
do konce svého Ïivota pÛsobil jako uãitel,
spisovatel a amatérsk˘ historik. I kdyÏ nû-
které jeho práce odráÏí duch doby ve které
vznikly, bezesporu pfiispûly k popularizaci
regionální historie.

9. kvûtna 1936
UÏ jen pÛsobení v roli sokolovského kro-
nikáfie by staãilo Vladimíru Prokopovi na
zápis do dûjin regionu. Kromû kronik ale
tento uãitel narozen˘ pfied jedenasedmde-
sáti lety ve slovensk˘ch RoÏkovanech za 
sebou zanechal také bohaté literární dílo
o dûjinách Sokolovska. Za v‰echny napfií-
klad Sokolov - z dûjin mûsta a jeho ‰kol,
Bfiezová v minulosti, nebo práci o zanikl˘ch
obcích s názvem I tudy kráãely dûjiny... 

29. kvûtna 1885
Pfiezdívku zufiiv˘ reportér, pod kterou se
ukr˘vá novináfi a spisovatel Egon Ervin
Kisch, zná ze ‰koly kaÏd˘. V roce 1929
Kisch strávil del‰í dobu v âertovû Ml˘nû
u obce Kolová. Jeho náv‰tûva se odrazila
napfiíklad v reportáÏi Brloh loupeÏníkÛ na
Chlumu. Od narození tohoto fenomenální-
ho autora by tento mûsíc uplynulo 122 let.

KALENDÁRIUMKALENDÁRIUM
(osobnosti regionu)

proti chfiipce, kterého se dobrovolnû úãastní
skoro osm set lidí. Tedy skoro 16 procent za-
mûstnancÛ firmy. Nicménû pfiesto se je‰tû stále
pohybujeme nad hranicí nemocnosti pût pro-
cent, pod kterou bychom se rádi postupnû
dostali. Ono se to nezdá, ale i pût procent zna-
mená, Ïe na pracovi‰tích dennû chybí 230 lidí.
A to rozhodnû není málo.“

Existuje nûjaké fie‰ení?
„Máme zaveden˘ cel˘ komplex opatfiení,

kter˘ takové vûci fie‰í. Poãínaje preventivními
prohlídkami u závodních lékafiÛ, aÏ po kontakt
s lidmi, ktefií jsou ãastûji nebo dlouhodobû ne-
mocní.“

To v‰e zfiejmû vyÏaduje znaãnou agen-
du...

„Úsek personálního fieditele dnes má 43
zamûstnancÛ. V takovém poãtu se podobn˘ ob-
jem práce dá zvládnout vlastnû jen díky v˘po-
ãetní technice. B˘t to postaru, neumím si nic
podobného pfiedstavit. CoÏ samozfiejmû nezna-
mená, Ïe uÏ neexistují klasické ‰anony. âást
vûcí i nadále zÛstává v papírové podobû, ale to
hlavní je na‰tûstí uÏ v datové verzi. V˘znamnû
to pomáhá jak pfii personalistice, tak tfieba i pfii
v˘platû mezd. Pfiesto ãást pracovníkÛ personál-
ní sekce zÛstává pfiímo na jednotliv˘ch divizích
firmy ve Vfiesové, Vintífiovû a Novém Sedle. Ani
poãítaã totiÏ nedokáÏe v nûkter˘ch vûcech na-
hradit osobní kontakt. V ãem ale technika po-
máhá velmi v˘raznû, to je v˘poãet mezd pro
na‰e zamûstnance.“

Jak dlouho vlastnû trvá spoãítat v˘platy
pro 4700 lidí?

„Od chvíle, kdy mistr ode‰le vyplnûnou
smûnovnici jednotliv˘ch zamûstnancÛ, potfiebu-
je sekce mzdy celkovû ãtyfii dni na jejich zpra-
cování. Následnû pak jsou peníze v kolektivní
smlouvû dohodnutého termínu odesílány na úãet
zamûstnancÛ. Zajímavé je to, Ïe sekce mzdy je
snad nejkontrolovanûj‰í sekcí na‰í spoleãnosti
ze strany úfiadÛ. AÈ je to úfiad práce, správa so-
ciálního zabezpeãení zdravotní poji‰Èovny, aÏ
po ministerstvo prÛmyslu. Ke cti na‰ich zamûst-
nancÛ pak slouÏí fakt, Ïe loni ze v‰ech tûch de-
sítek kontrol do‰lo pouze k jedinému nálezu.“

Dûkujeme za rozhovor. (red)
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Stávající odsífiení teplárny ve Vfiesové ãeká je‰tû
letos intenzifikace                                  (foto SU)

Sokolovská uhelná znovu razantnû inves-
tuje do ekologick˘ch opatfiení. Tentokrát se t˘-
kají tepelné elektrárny ve Vfiesové, která díky
nim splní i ta nejpfiísnûj‰í evropská emisní krité-
ria. UdrÏet vysok˘ standard by si pak cel˘ kom-
plex mûl aÏ do doby úplného vyuhlení loÏiska
kolem roku 2030. 

„Intenzifikace odsífiení je jen jedním z lo-
gick˘ch krokÛ z hlediska ekologick˘ch investic
spoleãnosti,“ potvrzuje Jan Havelka, specialista
úseku technického fieditele Sokolovské uhelné.
„S jeho realizací poãítáme v období odstávek
tak, aby stavba nijak zásadnû neovlivnila chod
zpracovatelské ãásti.“

Z tohoto dÛvodu bude ãást technologie
v místû instalována jiÏ s pfiedstihem. Kromû kla-
sické odstávky pak stavba vyuÏije i soubûÏnû
probíhající plánovanou rekonstrukci jednoho
z blokÛ paroplynové elektrárny. „Rekonstrukce

a intenzifikace odsifiovací jednotky pak bude
ukonãena 23. srpna a v následujícím t˘dnu do-
jde také k zahájení zkou‰ek na doplnûném
okruhu,“ shrnuje prÛbûh prací Havelka.

Komplex obou elektráren ve Vfiesové je jiÏ
dnes, z hlediska pomûru v˘kon/emise, jedním
z nejãist‰ích uheln˘ch zdrojÛ v âeské republice.
Paroplynová elektrárna je dokonce jednou z nej-
modernûj‰ích a nejúãinnûj‰ích elektráren svého
druhu v Evropû. Star‰í teplárna spalující hnûdé
uhlí zaãínala z ekologického hlediska mírnû za-
ostávat. Intenzifikace souãasné odsifiovací jed-
notky Fortum v‰ak umoÏní, aby i ona vyhovûla
neustále se zpfiísÀujícím se normám aÏ do doby
vyuhlení loÏiska kolem roku 2030.

Nová investice se ale net˘ká pouze dal-
‰ího v˘znamného zlep‰ení ovzdu‰í na Soko-
lovsku. Ekologické vyuÏití totiÏ ãeká i energosá-
drovec z intenzifikovaného odsífiení. „Osmdesát

Dal‰í investice do zlep‰ení ovzdu‰í
procent z produkce tohoto materiálu z na‰ich
odsifiovacích zafiízení smûfiuje do Mûlníka, kde
slouÏí jako surovina pro v˘robu sádrokartonÛ
firmy Rigips,“ potvrzuje Havelka. A se staveb-
nictvím souvisí také dal‰í plánovaná ekologická
investice Sokolovské uhelné. 

„Pfiipravujeme totiÏ stavbu nového mícha-
cího centra popelovin ve Vfiesové,“ upozorÀuje
specialista úseku technického fieditele Sokolov-
ské uhelné. Ty vznikají pfii spalování hnûdého
uhlí a jsou cennou surovinou pro stavební v˘ro-
bu. Napfiíklad jako speciální podklad do sil-
niãních tûles. Dnes se popeloviny míchají ve
Svatavû, ale kapacita tamního centra jiÏ zcela
nepostaãuje souãasn˘m poÏadavkÛm. „Navíc
nové centrum nám, vedle zv˘‰ení produkce
surovin, umoÏní i zlep‰ení její kvality,“ shrnuje
nadcházející investice Havelka.

(red)

Hasiãi zasahují u simulovaného poÏáru tan-
ku s benzínem                                   (foto SU)

Bezkonkurenãnû nejvût‰í poÏární cvi-
ãení za poslední roky zaÏila v polovinû dub-
na zpracovatelská ãást Sokolovské uhelné ve
Vfiesové. To simulovalo poÏár tanku se suro-
v˘m benzínem a vyÏádalo si nasazení pûti
desítek hasiãÛ a devíti cisternov˘ch vozÛ. 
Podle velení zásahu hasiãi nakonec cviãn˘
poÏár zvládli uhasit bez vût‰ích problémÛ
a stejnû by si poradili i s tím opravdov˘m. 

Bûhem nároãného cviãení bylo nutno
zkoordinovat celkem sedm jednotek hasiãÛ,
vãetnû té firemní ze Sokolovské uhelné.
Kromû ní vyjeli hasit na Vfiesovou také jed-
notky ze Sokolova, Chodova, Nejdku, Oloví,
Nové Role a Rotavy. KvÛli Ïáru a zplodinám
se pak zasahovalo ve speciálních oblecích
a d˘chací technice. 

„ProtoÏe tankovi‰tû je ale v bûÏném
provozu, nebylo moÏno pouÏít d˘movnice
a jiné prostfiedky, které by situaci více pfii-
blíÏily ke skuteãnosti,“ fiíká ‰éf hasiãÛ So-
kolovské uhelné Petr Weiss. Podle nûho v‰ak
více neÏ o efekty ‰lo o dojezdové ãasy a sa-
motnou koordinaci práce jednotliv˘ch jed-
notek. Ty totiÏ musely napfiíklad zajistit dál-
kovou dopravu hasební látky i zabezpeãení
oblasti. To v‰e navíc za dohledu zástupcÛ
krajského vedení hasiãÛ a integrovaného zá-
chranného systému. 

„Jako u kaÏdé akce podobného charak-
teru se i zde samozfiejmû vyskytly nûjaké
chyby. Ale ty by ve skuteãnosti v˘sledek zá-
sahu nijak neovlivnily,“ shrnuje v˘sledky cvi-
ãení Weiss. „Ostatnû kvÛli tomu se podobné
akce dûlají. Cviãení navíc potvrdilo hlavní
vûc. Kdyby hofielo ve skuteãnosti, mûli by-
chom dost sil takov˘ poÏár zvládnout.“   (red)

Hasiãi
poÏár
tankovi‰tû
zvládli

Kanceláfi senátora PhDr. Pavla âáslavy
sídlí v budovû âeské spofiitelny v Sokolovû

(boãní vchod ve II. patfie)

Provoz kanceláfie senátora:
Pondûlí 09.00 - 11.00 14.00 - 17.00
Úter˘ 09.00 - 11.00 14.00 - 17.00
Stfieda 09.00 - 11.00
âtvrtek 14.00 - 17.00

Provoz kanceláfie zaji‰Èuje asistent senátora.
Pro osobní rozhovor se senátorem dopo-
ruãujeme domluvit pfiedem schÛzku na tele-
fonním ãísle 352 673 377. Îádost o schÛzku
mÛÏete nechat také na záznamníku tohoto
ãísla. NezapomeÀte uvést spojení na sebe
(mobilní telefon nebo e-mail). Ve‰keré infor-
mace najdete na:  www.caslava.eu

Jak jste se „aklimatizoval“ v novém pro-
stfiedí tzv. velké politiky?

„Kdybych fiekl, Ïe se uÏ cítím ve svûtû tak
zvané ,velké’ politiky jako ryba ve vodû, tak to
bude znít jako vytahování a to nemám ve zvy-
ku. ¤ekl bych spí‰e, Ïe se obãas cítím jako v ak-
váriu. KdyÏ ãlovûk vstupuje do politiky, tak si
velmi brzy uvûdomí o kolik soukromí pfiichází.
A musí si na to rychle zvyknout, to je moje
zku‰enost ãíslo jedna. Konec koncÛ, svût ãeské
politiky není Ïádn˘ oceán. Také proto ten pfií-
mûr s akváriem.

Moje ,aklimatizaãní’ zku‰enost ãíslo dvû:
Mediální obraz známého ãlovûka b˘vá ãasto
odli‰n˘ od toho, jak˘ ve skuteãnosti je. KdyÏ se
novopeãen˘ senátor Tomá‰ Töppfer  pfiedstavo-
val na první schÛzi na‰eho klubu, tak fiekl: „Pro-
sím, nepodlehnûte dojmu, Ïe mû znáte.“ Jako
znám˘ herec vûdûl o ãem mluví. âasem jsme
mûli moÏnost poznat ho jako docela skrom-
ného a pracovitého ãlovûka. Ten tam byl obraz
fanfarónského hrdiny televizního seriálu.“ 

V kter˘ch v˘borech ãi komisích v senátu
pÛsobíte?

„Jako nováãek v senátu jsem si nemohl
tak úplnû vybírat. Aãkoliv jsem mûl velk˘ zájem

o v˘bor regionálního rozvoje,
musel jsem dát pfiednost sluÏebnû
star‰ím kolegÛm. Budu si muset
poãkat, aÏ za dva roky pfiijdou
noví senátofii. V senátu se totiÏ,
kvÛli dvouletému volebnímu cyk-
lu, ãas poãítá podobnû jako na 
vojnû. A cosi jako mazáctví tam
také existuje. Ale i tak jsem rád, Ïe
se mi podafiilo dostat do v˘boru
pro zdravotnictví a sociální poli-
tiku. Nejen proto, Ïe jeho zamû-
fiení odpovídá mé profesi, ale mys-
lím si, Ïe pokr˘vá docela závaÏ-
nou oblast Ïivota na‰í spoleãnosti.
Jsem dále ãlenem mandátového
a imunitního v˘boru a tam se odehrává také
ledacos zajímavého. Nedávno se tfieba jednalo
o imunitû jednoho  senátora z Moravy, tu‰ím, Ïe
ze Vsetína. Z tohoto v˘boru také vze‰el návrh
zákona na radikální omezení imunity ústavních
ãinitelÛ. Je‰tû jsem ãlenem stálé komise senátu
pro krajany Ïijící v zahraniãí. CoÏ moÏná zní
trochu odtaÏitû, ale projednávané otázky voleb-
ního práva krajanÛ nebo zavedení korespon-
denního hlasování mohou zásadnû ovlivnit ná‰
politick˘ systém. Novû jsem od bfiezna ãlenem
rady vlády pro seniory a otázky stárnutí popu-
lace. Jsem rád, Ïe jsem ãlenem velmi silného
senátorského klubu, kter˘ má pfievahu ve v‰ech
orgánech. Není nutné b˘t pfiímo ãlenem urãi-
tého v˘boru, aby mûl ãlovûk ‰anci nûco ovliv-
nit.“

Zaznamenal jste jistû v tisku polemiku na
téma pinky a ochrana tohoto území. Jak˘ je Vá‰
názor na tuto problematiku?

„Mám svoji hlavu a také dobr˘ kontakt
s obãany tohoto kraje, takÏe jsem nebyl odká-
zán jenom na to, co se psalo o pinkách v novi-
nách. Kdo má skuteãnû odpovûdn˘ vztah k Ïi-
votnímu prostfiedí ve kterém Ïije, brzy pochopil
jednoduchou rovnici, Ïe jednostranná ochrana
malého, izolovaného, nota bene umûle vytvo-
fieného území, by znamenala vzdát se moÏnosti
rekultivovat a hlavnû revitalizovat rozsáhlé ob-
lasti postiÏené dolovou ãinností v minul˘ch le-
tech. Ekologick˘ fundamentalismus ãasto povy-
‰uje jednostranné zájmy ekologick˘ch aktivis-
tÛ nad skuteãn˘m smyslem ekologie, jímÏ je
ochrana Ïivotního prostfiedí pro ãlovûka, kter˘
v nûm Ïije. Verdikt krajského úfiadu o zamítnutí
návrhu na vyhlá‰ení chránûného území bylo
logick˘m a odpovûdn˘m rozhodnutím.“

Jak˘ máte vztah k Soko-
lovské uhelné, jako nejvût‰ímu za-
mûstnavateli v regionu ve kterém
pÛsobíte?

„Mûl jsem nedávno moÏnost
vyslechnout si historii privatizace
jedné velké chemické spoleãnosti
v na‰em kraji. První vlastník, velká
nadnárodní spoleãnost, záhy pod-
nik prodala jiné nadnárodní spo-
leãnosti a tak to pokraãuje dál.
Vazba na region se ztrácí, v po-
pfiedí jsou zájmy vlastníkÛ kdesi
daleko ve velkém svûtû obchodu.
I kdyÏ se zdá, Ïe spoleãnost si ne-
vede ‰patnû, ãlovûk cítí otazníky

nad dal‰í budoucností této tradiãní v˘roby. 
Ve srovnání s tímto pfiíkladem je Soko-

lovská uhelná pevnû zakotvena u nás a je zcela
spjata se zájmy tohoto kraje. Co více, stala se
garantem jeho rozvoje. Hlásí se k odpovûdnos-
ti, která pfiesahuje období do vytûÏení zásob 
uhlí. Spoleãnost zaãala uskuteãÀovat odváÏné
a ambiciózní projekty, které jednou zmûní tváfi
na‰eho regionu a dají novou ‰anci obcím a li-
dem, ktefií v nich Ïijí. Staãí pfiipomenout jeden
z nich: jezero Medard, které zmûní pÛvodnû
pustou krajinu v pfiíjemné místo pro Ïivot, re-
kreaci a zábavu a pfiinese nové hospodáfiské pfií-
leÏitosti. Ná‰ region potfiebuje reálnû podloÏe-
nou vizi budoucnosti s novou prosperitou. So-
kolovská uhelná by mohla b˘t siln˘m motorem
této nové historie Sokolovska.“

Dûkuji za rozhovor. 
Rozhovor pfiipravil Mgr. Petr Zahradníãek

Rada Karlovarského kraje usnesením
ã. RK 179/03/07 schválila zamítnutí návrhu
na vyhlá‰ení lokality Lomnické pinky za
chránûné území vzhledem k tomu, Ïe:
● koncepce tvorby Programu rozvoje kraje,
její strategie a úloha Sokolovské uhelné,
právní nástupce, a. s., jako spoleãnosti s cí-
lem rekultivace v˘znamné oblasti Karlovar-
ského kraje, ve sv˘ch revitalizaãních a re-
strukturalizaãních dlouhodob˘ch plánech 
a zámûrech poãítá s pokraãováním tûÏby
hnûdého uhlí aÏ do jejího vyuhlení.
● Ministerstvo Ïivotního prostfiedí âR vyda-
lo dne 9. 4. 1999 pod ã.j. 425/700/99 Sta-
novisko o hodnocení vlivÛ podle § 11 zá-
kona ã. 244/1992 Sb., o posuzování vlivÛ 
na Ïivotní prostfiedí, ve kterém souhlasí se
zámûrem hornické ãinnosti v dob˘vacích
prostorech v˘chodní ãásti sokolovského
revíru.                                                      (red)

Teãka za
pinkami

„Ná‰ region potfiebuje reálnû 
podloÏenou vizi budoucnosti 
s novou prosperitou,“ 
fiíká v rozhovoru senátor za Sokolovsko PhDr. Pavel âáslava

PhDr. Pavel âáslava, se-
nátor za Sokolovsko

(foto SU)
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Jaromír Musil s plánem pfiístavi‰tû ve Svatavû                                                                       (foto SU)

Témûfi jeden milion korun na zmûny
územních plánÛ uvolnil obcím kolem budoucí
vodní nádrÏe Medard v uplynul˘ch dnech Kar-
lovarsk˘ kraj. Region touto cestou podpofiil rad-
nice pfii zapracováni projektÛ plánovan˘ch
v okolí Medardu do jejich dlouhodob˘ch roz-
vojov˘ch plánÛ. Tûch jsou desítky a mnohé jiÏ
dostávají první konkrétní obrysy. „Poãítáme, Ïe
v‰echny tyto zmûny územních plánÛ by mûly
b˘t provedeny do doby ukonãení rekultivaãních
prací na Medardu, tedy nejdéle do tfií let,“ po-
tvrdil Jaromír Musil, vedoucí odboru regionál-
ního rozvoje Karlovarského kraje. SoubûÏnû
s tûmito pfiípravami pak probíhá konkretizace
jednotliv˘ch projektÛ koncepãnû vycházejících
z loÀského návrhu urbanistky a architektky Vûry
Poláãkové. 

V souãasné dobû tak má kraj k dispozici
jiÏ podrobnou studii budoucího pfiístavi‰tû po-
blíÏ Svatavy, ke kterému by se mûlo zrcadlovû
zrodit podobné také na druhé stranû nádrÏe.
Obû se pak stanou základním uzlem budoucí
lodní dopravy na Medardu. Jezero totiÏ bude
jedním z mála u nás, kde bude povolena také
motorová lodní doprava.

„V souãasné dobû jsme nechali zpracovat
studii v˘stavby v˘cvikové základny integro-
vaného záchranného systému poblíÏ Medar-

du,“ potvrzuje vedoucí odboru regionálního
rozvoje Karlovarského kraje s tím, Ïe základna

by mûla vzniknout poblíÏ obce Svatava. Stále se
také jedná o moÏnosti v˘stavby vysoko‰kolské-
ho areálu poblíÏ Habartova.

„Vût‰ina tûchto vûcí je zatím ve stádiu
pfiípravn˘ch prací. Nicménû tak rok pfied do-
konãením rekultivací jiÏ bude nutné zaãít jed-
nat s konkrétními investory,“ fiíká Musil. Podle
nûho kraj chce tfieba iniciovat poblíÏ Svatavy
v˘stavbu cyklostezky a rozhledny, ze které by
bylo moÏné sledovat napou‰tûní Medardu.
UvaÏuje pak také o nabídnutí prostoru ve spo-
lupráci se Sokolovskou uhelnou na rÛzn˘ch
veletrzích investiãních pfiíleÏitostí. Nyní ale re-
gion ãeká hlavnû na konkrétní iniciativu jed-
notliv˘ch obcí kolem budoucí nádrÏe.

„Je potfieba zaãít zcela konkrétnû diskuto-
vat o tom, kdo a co pfiipravuje, jak a kdy to
bude realizováno, a z jak˘ch zdrojÛ se poãítá
s financováním,“ vypoãítává Musil. Podle nûho
jsou jak kraj, tak doly pfiipraveny podobné
kroky podpofiit. Mimo jiné i tou formou, Ïe by
pro konzultace a pfiípravu takov˘ch projektÛ
mohla poslouÏit souãasná agentura dotaãního
managementu Karlovarského kraje. „Nejdfiív
ale nûkdo musí s takov˘m smyslupln˘m nápa-
dem vÛbec pfiijít.“                                             (red)

Okolí nádrÏe dostává konkrétní obrysy,
kraj i doly nyní ãekají na iniciativu obcí

Leteck˘ pohled na lom Medard-Libík od Lítova. V pozadí v˘chodní ãást budoucího jezera, ke které
povede nov˘ obchvat (foto SU) 

Desítky milionÛ korun investic do infra-
struktury s sebou pfiiná‰í stavba vodní nádrÏe
Medard. V okolí rekultivovaného uhelného lo-
mu tak v nejbliÏ‰ích letech vyrostou kilometry
nov˘ch, i v˘raznû upraven˘ch komunikací. 

„V souãasné dobû je jiÏ napfiíklad dopra-
cována studie západního obchvatu Sokolova,“
potvrzuje Jaromír Musil, vedoucí odboru re-
gionálního rozvoje Karlovarského kraje. Tato
silnice by mûla nejen odvést dopravu smûfiující

na Kraslice mimo mûsto, ale pfiedev‰ím se stane
hlavní pfiístupovou komunikací k Medardu od
plánované rychlostní silnice.

Západní obchvat Sokolova bude mít cel-
kovû délku 4,07 kilometru a bude zahrnovat aÏ
958 metrÛ mostÛ, ãtyfii podchody pro pû‰í, ne-
bo pfieloÏku stávající komunikace u Svatavy. 

Budoucí trasa se napojí na souãasnou sil-
nici od Bfiezové poblíÏ Dolního Rychnova, od-
kud povede na okraj Svatavy. „PÛvodnû se sice

uvaÏovalo, Ïe by vût‰í ãást silnice mûla vést po
estakádû, kvÛli lep‰ímu zpfiístupnûní okolí fieky
Ohfie,“ poukazuje na zmûny projektu Musil. 
U Ohfie mûsto Sokolov plánuje rekreaãní zónu.
„Náklady na systém mostÛ ale byly tak vysoké,
Ïe jsme nakonec museli sáhnout k variantû
náspu a podchodÛ.“ 

Celkové náklady na v˘stavbu západního
obchvatu Sokolova jsou odhadovány na 425
milionÛ korun bez DPH. S otazníkem ale zatím
zÛstávají pfiesné termíny její realizace. „V sou-
ãasné dobû je zaÏádáno o prostfiedky z vládních
15 miliard na geologick˘ prÛzkum celé trasy,“

shrnuje Musil s tím, Ïe teprve po jeho dokon-
ãení mÛÏe b˘t zpracována dokumentace stavby
a následné stavební povolení. „Samotná stavba
by pak mûla zaãít v závislosti na finanãních
prostfiedcích, pfiibliÏnû ve stejné dobû, kdy bu-
de zahájeno napou‰tûní Medardu.“

Kromû západního obchvatu Sokolova by
napou‰tûní Medardu s sebou mûlo pfiinést také
investice do stávající silnice mezi Svatavou 
i Habartovem. Kolem samotného jezera pak
postupem ãasu vzniknou dal‰í kilometry zcela
nov˘ch pfiístupov˘ch a obsluÏn˘ch komunikací.

(red)

Fini‰ují pfiípravy západního obchvatu 

Jednou z obcí, které se bez-
prostfiednû dotkne vznik jezera
Medard, je také Svatava. Její role
je specifická pfiedev‰ím v tom, Ïe
bude nástupním místem do pro-
storu nádrÏe ve smûru od Sokolo-
va, i plánované rychlostní silnice
R6. I kdyÏ tato skuteãnost pfiinese
fiadu problémÛ, v souhrnu je, po-
dle starostky obce Miloslavy Holu-
bové, vznik nové nádrÏe pro Sva-
tavu hlavnû zajímavou pfiíleÏitostí. 

Jak se Svatava pfiipravuje na
blíÏící se napou‰tûní Medardu?

„V souãasné dobû jsme ve
fázi rozpracování tfietí zmûny
územního plánu obce. Ta by mûla b˘t dokonãe-
na je‰tû letos a zahrnuje v‰echny vûci potfiebné
pfiedev‰ím pro v˘stavbu západního obchvatu
Sokolova a pfiístupové cesty k Medardu. To je
základ.“

Pfiipravuje obec v této souvislosti i nûjaké
vlastní projekty? 

„To hlavní, na co se pfiipravujeme je
pfiedev‰ím rekonstrukce komunikací v obci. Za
ty roky jsou v dost ‰patném stavu a napu‰tûní
Medardu bude pro nû znamenat dal‰í velké za-
tíÏení. Ve spolupráci se Sokolovskou uhelnou
bychom pak chtûli fie‰it také parkovací plochy
v okolí obce. Je jasné, Ïe právû pfies Svata-

vu pÛjde hlavní nápor rekreantÛ 
a vedle obecních silnic bude nut-
né fie‰it i kam s tolika auty."

Projevil se plánovan˘ vznik
Medardu uÏ nûjak na zájmu lidí
a firem o Svatavu?

„Zatím nûjak v˘raznû ne, ale
celkem logicky lze oãekávat, Ïe
tento zájem bude. Ostatnû pfii-
pravuje se na to i obec. Tfieba tím,
Ïe má vytipované objekty, které by
v budoucnosti mohla buì pfiímo
Svatava, nebo i soukrom˘ investor,
pfiebudovat tfieba na hotel, nebo
dal‰í zafiízení. V dohledné dobû
nás proto ãeká spí‰ fie‰it, jak najít

vhodné finanãní zabezpeãení. Nicménû v sou-
hrnu je zatím docela klid. Ten hlavní zájem se,
podle mého, rozjede aÏ ve chvíli, kdy zaãne
napou‰tûní Medardu.“

V souhrnu: pfiinese nádrÏ obci také nûco
jiného, neÏ problémy se silnicemi a záplavou
rekreantÛ?

„Urãitû. Je to pro nás obrovská ‰ance na
rozvoj. Po tûch desítkách let, kdy Svatava byla
jen ‰pinavou vesnicí na okraji dolového území
se jí ty roky strádání koneãnû mohou  vrátit. A já
vûfiím, Ïe se nám skuteãnû bohatû vrátí.“ 

Dûkujeme za rozhovor.
(red)

Miloslava Holubová:
Pro obec je to ‰ance

Obnova krajiny zasaÏené tûÏbou uhlí
bude hlavním tématem odborné konference,
která probûhne 24. kvûtna v sokolovském
Hornickém domû. V jejím rámci budou pfiední
specialisté z oboru prezentovat napfiíklad v˘-
sledky sv˘ch v˘zkumÛ v oblasti budování eko-
logicky hodnotn˘ch biotopÛ na v˘sypkách,
nebo zku‰enosti s obnovou pÛd. 

Mezi zajímavá témata bude, mimo jiné,

patfiit také blok vûnovan˘ samovolné i fiízené
obnovû vegetace, stejnû jako zvífiatÛm, jejich
nucen˘m transferÛm i pfiirozené migraci v ob-
lasti dÛlních v˘sypek. Odborná vystoupení
pak uzavfie pfiíspûvek o obnovû území z po-
hledu krajinné architektury, na kter˘ bude na-
vazovat exkurze odborníkÛ po dotãen˘ch lo-
kalitách na Sokolovsku.

(red)

Odborníci o obnovû krajiny

Starostka Svatavy Milo-
slava Holubová  (foto SU)



MAPKA CYKLODOPRAVY KARLOVARSKÉHO KRAJE

Více informací o našich tipech na
cyklovýlety nalezenete na našich
internetových stránkách.

TIP
www.autobusy-kv.cz

TIP 
1

                          - sídla divizí společnosti
od. > 12:00 - čas odjezdu ze zastávky
př. < 12:00  - čas příjezdu do zastávky
S - jede pouze v sobotu
       - přestupní místo

LEGENDA

TIP
www.autobusy-kv.cz

TIP
www.autobusy-kv.cz

TIP
www.autobusy-kv.cz

TIP
www.autobusy-kv.cz

TIP
www.autobusy-kv.cz

Važení cyklisté a turisté,
již šestým rokem pro Vás bude naše společnost

zajišťovat provoz cyklodopravy v rámci systému

CykloEGRENSIS - jedná se o jediný ucelený systém

cyklodopravy v Karlovarském kraji.

Nadále Vám nabízíme tři základní trasy - červenou
Krušnohorskou, zelenou Slavkovský les a modrou
Mezi Střelou a Vladařem. V provozu zůstává i černá
trasa vedená na přeshraničních linkách z Fr. Lázní

přes Aš do Bad Elsteru a přes Cheb do Waldsassenu,

Mitterteichu a Wiesau, nově budeme zajišťovat přepravu

jízdních kol i na lince z Aše do Selbu. Tím budete mít

možnost poznat i velkou část oblasti Euregia Egrensis.

Letos jsme ale připravili i dvě nové trasy - oranžovou
Z Kraslic přes přírodní park Přebuz a žlutou
Porolavím k Blatenskému příkopu.

Nezapomeňte si zakoupit čipovou CykloEGRENSIS

kartu a informace na závěr - i letos jezdíme o kolo

Amulet. Stačí nasednout.

Těšíme se na Vás 

Autobusy Karlovy Vary, a.s.

Cyklobusy jsou v provozu od 19.5. do 30.9.2007 vždy

v sobotu, neděli a o svátcích (spoje označené S na červené

a modré trase jsou v provozu pouze v sobotu).

Jízdní řády linek (tras) jsou zveřejněny na zastávkách,

veškeré informace včetně tarifních podmínek dostane-

te v předprodejních místech naší společnosti a u řidičů

cyklobusů nebo na našich internetových stránkách.

Další letošní nabídkou je možnost využít přepravy jízdních

kol i na vybraných autobusových linkách v Karlovarském

kraji - seznam jednotlivých autobusových linek naleznete

na naších internetových stránkách www.autobusy-kv.cz

Cyklobusy je možné si objednat pro trasy podle přá-

ní zákazníka a kapacitních možností v oblasti celého

Euregia Egrensis, dále po celé ČR a Evropě - pro ví-

ce informací můžete využít naší NON STOP info linku

AKV24 353 613 613.

Ve slunečných dnech neváhejte využít možnosti za-

koupení jízdenky s místenkou přes rezervační systém
AMS (i eJízdenky) ze zastávek v Chebu, Sokolově,

Karlových Varech a Kraslicích.

Využijte opět mimořádné akční nabídky a pojeďte

s námi již 19. května v rámci zahájení nové cyklosezó-

ny se slevou 50% na 5 základních cyklotrasách (mi-

mo černé trasy).
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Jifií Jun ve svém ateliéru v Chodovû      (foto SU)

V˘stavu v jedné z nejprestiÏnûj‰ích galerií
âeské republiky má za sebou chodovsk˘ v˘-
tvarník Jifií Jun. Ten pfiedstavil v Muzeu Kampa,
spravovaném v praÏsk˘ch Sovov˘ch ml˘nech
Nadací Jana a Medy Mládkov˘ch, kolekci dva-
advaceti perokreseb. 

Právû perokresby jsou v posledních le-
tech zcela typick˘m Junov˘m v˘razov˘m pro-
stfiedkem a kritika je opakovanû oznaãuje za
zcela unikátní práce. Komplikovaná technika
práce s tu‰í a perem je v souãasnosti spí‰e na
ústupu a ve zpÛsobu podání chodovského auto-
ra zfiejmû nemá ani obdoby. To nakonec po-
tvrzuje i kurátorka v˘stavy a pracovnice Národ-
ní galerie Kaliopi Chamonikola. „Je to neuvû-

fiitelná pracnost jeho kresebného postupu, která
je v dne‰ních pomûrech fascinující,“ tvrdí kurá-
torka, podle které jde témûfi o obsesi pracnosti

a pomalosti. „Je to mnohem více neÏ nûco, co
bychom mohli oznaãit pílí, to je pfiímo fieholní
kázeÀ a askeze.“

Aãkoliv sám autor pfiipou‰tí, Ïe ãasové
rozpûtí zhruba dvou mûsícÛ na jeden obraz
ponûkud vyboãuje z bûÏného prÛmûru, jako
hlavní pfiíãinu svého vzestupu nevidí ani tak
vlastní píli, jako spí‰e obyãejnou náhodu. Na
jejím poãátku stála v˘stava jednoho ‰panûl-
ského v˘tvarníka v karlovarské Galerii v˘tvar-
ného umûní a s ním související náv‰tûva Medy
Mládkové ve mûstû. 

„Tam se jí dostal do ruky i mÛj katalog.
A tak je‰tû v noci vyrazila rovnou do Chodova,
prohlédla si obrazy a poté mi nabídla v˘stavu
na Kampû," popisuje svou cestu do Sovov˘ch
ml˘nÛ Jun. ZároveÀ ale pfiiznává, Ïe ho tato
nabídka rozhodnû nenechala chladn˘m. „Sa-
mozfiejmû, Ïe jsem z toho mûl radost. Meda
Mládková je osobností, která v˘stavy nenabí-
zí kaÏdému. TakÏe to je pro mû obrovské po-
vzbuzení.“

Jun pfiitom v poslední dobû sklízí vavfiíny
doslova kde se dá. Napfiíklad z plzeÀského me-
zinárodního bienále kresby si odvezl jiÏ ãtyfii
prestiÏní ceny, ke kter˘m pfiidal také cenu z In-
tersalonu v âesk˘ch Budûjovicích. Vedle galerií
pfiitom jeho díla zdobí i mnohé pfiedmûty denní
potfieby. Jifií Jun je totiÏ, mimo jiné, také auto-
rem loga spoleãnosti Sokolovská uhelná.    (red)

Jifií Jun v Sovov˘ch ml˘nech

(foto SU)

Hokejoví juniofii HC Energie Karlovy
Vary mají za sebou velmi úspû‰nou sezónu.
Po celou základní ãást ãítající 44 utkání po-
dávali velmi stabilní v˘kony a svou skupinu
nakonec vyhráli. Nechali tak za sebou celou
fiadu t˘mÛ zvuãn˘ch jmen - Kladno, Slavii,
âeské Budûjovice, PlzeÀ, Liberec ãi Spartu.
Ve ãtvrtfinále si juniofii poradili 3:2 na zá-
pasy s t˘mem Olomouce a nad jejich síly byl
aÏ v semifinále celek Zlína. Po úvodní pro-
hfie 2:3 doma následovala prohra 2:4 na ledû
soupefie a finálová brána zÛstala pro leto‰ní
sezónu uzavfiena. Koneãné tfietí místo je v‰ak
nejen vynikajícím a historick˘m úspûchem,
ale zejména pfiíslibem pro budoucnost kar-
lovarského hokeje.                             

Více se o úspûchu mlad˘ch hokejistÛ
doãtete v pfií‰tím ãísle Zpravodaje.         (red)

Juniofii
dosáhli 
historického
úspûchu

(foto S9 Company)

B˘valí i souãasní zamûstnanci spoleã-
nosti Sokolovská uhelná zaplnili v kvûtnu
znovu sokolovsk˘ Hornick˘ dÛm. Konal se
zde totiÏ tradiãní ples seniorÛ, kter˘ jiÏ tra-
diãnû patfií mezi oblíbené spoleãenské akce
v regionu. I letos mûl hvûzdné obsazení. Ve-
dle ukázek taneãního umûní na parketu tak
nechybûly ani klasické hvûzdy domácí po-
pulární scény. Letos jimi byla Marta Kubi-
‰ová a  Václav Neckáfi.                            (red)

Ples se 
seniorÛm
vydafiil

Chcete se spolupodílet na tvorbû ima-
ge projektu Medard? Nyní máte jedineãnou
‰anci! Karlovarsk˘ kraj ve spolupráci se Soko-
lovskou uhelnou, právní nástupce, a. s., v tûch-
to dnech vyhla‰ují soutûÏ o nejlep‰í slogan
pro v oblasti ojedinûl˘ projekt Medard.

Abyste mohli vyhrát nûkterou z atrak-
tivních cen, je tfieba do 14. 6. 2007 zaslat
návrh sloganu.

Ten by se mûl vztahovat k území dot-
ãenému projektem Medard a obsahovat jeho
základní ideje. Ceny pro v˘herce nadchnou
pfiedev‰ím sportovnû zaloÏené jedince. Ti
mohou získat celosezónní vstupenky na pfií-
rodní koupali‰tû Michal, permanentky na li-
gové zápasy FK Baník Sokolov ãi hru na no-
vém golfovém hfii‰ti v Sokolovû pro ãtyfii 
osoby. Vítûzn˘ návrh bude prezentován jako
oficiální slogan celého projektu.

Novû vytvofiená vodní plocha jezera
Medard o rozloze témûfi 500 ha by mûla
v budoucnu znamenat pfiemûnu vyuhleného
území v blízkosti Sokolova v turisticky atrak-
tivní lokalitu pro cel˘ region. Projekt Medard
si ov‰em klade za cíl také rozvoj kulturních
aktivit v místû a v západní ãásti území do-
konce disponuje vhodn˘mi podmínkami pro
v˘stavbu napfi. vysoko‰kolského areálu.

Více informací o soutûÏi vãetnû pra-
videl naleznete na webov˘ch stránkách pro-
jektu www.medard-lake.eu

SoutûÏ 
o nejlep‰í
slogan
projektu
Medard

Za svÛj
pfiínos pro rozvoj
sportu obdrÏel
pfiedseda volej-
balového klubu
VSK Baník Soko-
lov a dlouholet˘
trenér Jifií Krotil
(1923) cenu
mûsta Sokolov.
Sportu se Krotil
vûnoval uÏ od
dûtsk˘ch let, od
atletiky pfies fot-

bal aÏ po stolní tenis. Na stfiední ‰kole pak
své aktivity roz‰ífiil právû o volejbal. V polo-
vinû ãtyfiicát˘ch let zaãal závodnû hrát za
klub SSK Îivot Praha, kde vyrostla fiada mis-
trÛ svûta v tomto sportu. V roce 1947 pak
patfiil k jedné z opor t˘mu, kter˘ vybojoval
titul mistra âeskoslovenské republiky. 

KvÛli perzekuci po únoru 1948 se ke
sportu vrátil aÏ po propu‰tûní z vûzení a in-
ternaci v pracovním tábofie. A to nejprve
jako hráã karlovarského Slavoje, kde v roce
1954 zaãal trénovat t˘m Ïen. Od roku 1956
pak pfie‰el do Sokolova jako hrající trenér
muÏÛ. Pozdûji se vûnoval témûfi v˘hradnû
trenérské ãinnosti, bûhem které se mu po-
dafiilo vût‰inu t˘mÛ dostat pravidelnû aÏ do
nejvy‰‰ích soutûÏí. Aktivní trenérskou ka-
riéru Jifií Krotil ukonãil v roce 2006.         (red)

Jifií Krotil              (foto SU)
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Úspû‰n˘ návrat na sportovní scénu slaví
stfielkynû Lenka Hyková - Maru‰ková z A‰e. Ta
kvÛli onemocnûní lokte témûfi zcela zmizela ze
soutûÏní scény. SvÛj comeback v‰ak okofienila
více neÏ exkluzivním zpÛsobem. Zlatou a stfií-
brnou medailí z úvodního závodu svûtového
poháru v americkém Fort Benningu. 

„Ten návrat byl ale hodnû tûÏk˘,“ pfiizná-
vá 22letá sportovkynû. KvÛli onemocnûní lokte
totiÏ nevzala pistoli do ruky více neÏ tfii ãtvrtû
roku. „Zaãínala jsem doslova od nuly. Vystfielila
jsem dvacet ran a musela si dát tfii dny pauzu. Tr-
valo mi skoro pÛl roku, neÏ jsem se dostala na
normální úroveÀ.“

Obdobné problémy s sebou pfiinesla ne-
moc i po psychické stránce. Pfiitom právû abso-
lutní schopnost soustfiedûní je tím, co u sportov-
ní stfielby rozhoduje. „Zlomilo se to aÏ na MS 
v Záhfiebu, kde jsem vystfiílela 12. místo a kvali-
fikaci na olympijské hry,“ pfiiznává Hyková. 

Podle ní bylo tak trochu pfiekvapení 
i skvûlé umístûní v Americe. „Jela jsem si hlavnû
dobfie zastfiílet, a ne vyhrát.“ Zcela neãekan˘
pak byl zisk zlaté medaile ve vzduchové pistoli,
která u Hykové nikdy nepatfiila k nejsilnûj‰ím
disciplínám. Naopak ve své oblíbené sportovní
pistoli skonãila na druhém místû, díky fenome-
nálnímu v˘konu soupefiky z âíny.

„Nicménû si myslím, Ïe pokud se mi po-
dafií udrÏet mé prÛmûrné v˘kony, mohla bych
nakonec ve svûtovém poháru do desátého cel-
kového místa skonãit,“ hodnotí své ‰ance spor-
tovkynû. Definitivnû bude jasno uÏ na posled-
ním závodu série, kter˘ se letos koná koncem
kvûtna v bavorském Mnichovû. 

Kromû vynikajících v˘konÛ na meziná-
rodním poli Hyková ale kraluje také ãeské stfiel-
bû. Vybojovala titul mistrynû republiky ve vzdu-
chové pistoli, a je také ãerstvou drÏitelkou
ãeského rekordu ve stfielbû. Jak sama fiíká, hlav-
nû díky sponzorské pomoci Sokolovské uhelné 
a vynikající trenérské práci svého otce. „Neb˘t
jeho, asi bych nebyla tam kde jsem.“

Naopak v ãem drÏitelka stfiíbrné olympij-
ské medaile z Atén úspû‰ná uÏ tolik není, je 
snaha získat v A‰i lep‰í zázemí pro svÛj sport. 
I kdyÏ sice uÏ nemusí trénovat v plechové bou-
dû obloÏené pneumatikami, o moderní stfielnici
si v A‰i stále mÛÏe nechat jen zdát. I pfies tfii roky
staré sliby místních politikÛ. Radnice sice jiÏ vy-
pracovala projekt nového zafiízení a má i staveb-
ní povolení, ale práce zatím z finanãních dÛvo-
dÛ stojí.                                                          (red)

Lenka Hyková 
slaví 
triumfální
comeback

Lenka Hyková - Maru‰ková s medai-
lemi ze svûtového poháru    (foto SU)

Juniorky (zleva) Martina Grófová, Monika Ku‰-
ková, Petra Mûfiínská a Simona Osvaldová

(foto SU)

Nejlep‰í ãesk˘ hráã golfu Petr Skopov˘ (foto SU)

Pfiehled zápasÛ FK Baníku Sokolov 
od 20. 05. 2007 do 09. 06. 2007 

na domácím hfii‰ti

MuÏi A

Sobota 26. 05. 2007 od 10.15 hodin
FK Baník Sokolov „A“ FC Zenit âáslav

Sobota 09. 06. 2007 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov „A“ FC Jihlava

MuÏi B

Nedûle 20. 05. 2007 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov „B“ Meteor Stfiíbrná Skalice

Nedûle 03. 06. 2007 od 17.00 hodin
FK Baník Sokolov „B“ FC Chomutov

Juniorské volejbalistky VSK Baník Sokolov
jsou vítûzkami první ligy. Jejich t˘m doslova su-
verénnû pro‰el celou soutûÏí, ve které jednoznaãnû
dominoval. Naopak postup do nejvy‰‰í republikové
soutûÏe jim uÏ podruhé v fiadû unikl.

„Je to tak trochu ‰tûstí v ne‰tûstí,“ rozpaãitû
pfiiznává Jifií Krotil, pfiedseda klubu VSK Baník So-
kolov. Úspû‰n˘ t˘m juniorek se mu totiÏ doslova
rozpadá pod rukama. DruÏstvo pfied zaãátkem
opustila jedna z opor Michaela ëurianová, která
pfiestoupila do Brna. Dal‰í tfii opory pak kvÛli studiu
odejdou od záfií do Prahy a Plznû. „TakÏe kdyby-
chom do té extraligy skuteãnû postoupili, nakonec
tam budeme tak trochu jako Popelky.“

Sokolovsk˘ volejbal se totiÏ, stejnû jako 
ostatní sporty, pot˘ká s dlouhodob˘m odlivem hrá-
ãek do velk˘ch mûst. Pokud odcházejí studovat na-
pfiíklad do Prahy, podle regulí soutûÏe dostanou au-
tomaticky souhlas hrát v místû studia. „A Soko-
lovsko nemá tak velkou základnu, aby bylo neu-
stále t˘my z ãeho doplÀovat,“ krãí rameny Krotil.
Jak ale dodává, vítûzství v první lize a postup do
bojÛ o extraligu jsou obrovsk˘m úspûchem nejen
hráãek, ale i celého klubu. 

„Je to tak trochu zázrak,…“ pfiiznává Krotil.
Podle nûho bude ov‰em v nadcházející sezónû
klub rád, kdyÏ juniorsk˘ t˘m zÛstane ve stfiedu ta-
bulky. DÛvod? Není k˘m nahradit odcházející
opory. „Na druhou stranu je to ale sport. A v nûm se
mÛÏe v‰e snadno zmûnit,“ dodává Krotil. 

Volejbal patfií ke sportÛm dlouhodobû pod-

Na prestiÏní evropské sérii Alps Tour chce
letos bojovat o body nejlep‰í ãesk˘ hráã golfu
a vítûz Ïebfiíãku Order of Merit 2006 Petr Skopov˘.
Ten soutûÏí jiÏ druh˘m rokem v barvách Golf Clubu
Sokolov, a s jeho umûním se mohli v uplynul˘ch
dnech na vlastní oãi seznámit také úãastníci dne
otevfien˘ch dvefií na sokolovském golfovém hfii‰ti. 

Jak jste vlastnû ke golfu pfii‰el?
„Díky tátovi, kter˘ golf hraje i trénuje, jsem

zaãal hrát nûkdy v ‰esti letech i já, a zhruba tak
v devíti letech jsem zaãal jezdit i první turnaje. Ale
fakt je, Ïe aÏ nûkdy do patnácti let jsem golf nijak
zvlá‰È nemiloval, a dost ãasto ho i vyloÏenû ne-
sná‰el. VÏdyÈ zatímco v‰ichni mí kamarádi mohli
bûhat za holkama, já musel dfiít na hfii‰ti.“ 

Co to zmûnilo?
„KdyÏ mi v patnácti pfii‰la pozvánka na mis-

trovství Evropy, já dostal vlajku na triko a poprvé
stál na startu turnaje za reprezentaci. Tehdy se to
zlomilo.“

V rodinû ale nejste jedin˘ hráã. Co bratr?
„Ten mû dnes trénuje, zatímco táta uÏ spí‰

jen tu a tam nûco koriguje.“ 
TakÏe sourozenecká rivalita z dob kdy on byl

lep‰í, a naopak vy jste ho dohánûl, je pryã?
„To rozhodnû ne, pofiád zÛstává. Ale brácha

si je vûdom toho, Ïe jeho kariéra vrcholového
hráãe uÏ asi skonãila, a naopak se snaÏí pomoci
mnû. A vyÏdímat ze mû co se dá.“

Jak vypadá takové Ïdímání?
„Je to hlavnû o tréninku. Tfieba zimní pfiíprava

vypadala tak, Ïe jsem si ‰el ráno zabûhat tak tfii
kilometry a k tomu i nûjaké to cviãení. Ale nic extra
speciálního. Taková ta klasika jako jsou kliky, nû-
jaké sklapovaãky a podobnû. Pak do obûda na
hfii‰ti. Po obûdû na cviãném odpali‰ti, nebo trénink
rÛzn˘ch úderÛ. CoÏ trvá vût‰inou tak do pÛl osmé
veãer.“

A za to vás platí?
„Za tohle ne, ale za v˘sledky v turnajích. A ty

se bez dobré fyzické kondice a pofiádné pfiípravy
dosahovat nedají. Faktem ale je, Ïe Ïivit se v âesku
jako profesionální hráã golfu dost dobfie moÏné
není. Vlastnû bez sponzorÛ vÛbec. Vlastnû i to je
dÛvod, proã dnes hraji za golfov˘ klub Sokolov,
a ne za Karlovy Vary, kde jsem vyrostl.“ 

Pfiitom vût‰ina lidí si myslí, Ïe golf je pfiede-
v‰ím o penûzích...

„Ten pohled se pomalu mûní a hodnû lidí uÏ
pochopilo, Ïe je to sport jako kaÏd˘ jin˘. A rozhod-
nû není ani tak drah˘, jak se obecnû fiíká. Vyjde tfie-
ba v˘raznû levnûji, neÏ takové lyÏování. Vlastnû
nejvût‰í peníze stojí ãlenství v nûjakém klubu, ale
i tady záleÏí na tom, co ãlovûk chce. Komu jde
o hraní, mÛÏe b˘t ãlenem za pouh˘ch 10 tisíc ko-
run tfieba v Lubech. Komu o prestiÏ, za 250 tisíc
v Mariánsk˘ch Lázních.“

Projevuje se tato zmûna pohledu i na té
sportovní základnû?   

„Urãitû, i kdyÏ dost pomalu. Mlad˘ch hráãÛ
dost v˘raznû v poslední dobû pfiibylo. A je tady fia-
da skuteãn˘ch talentÛ. KdyÏ vezmu ná‰ region, tak
je to tfieba Luká‰ Tintûra, nebo Jana Peterková. Ty
urãitû je‰tû ãeká zajímavá golfová kariéra.“

A co ãeká vás?
„To se uvidí. V nejbliÏ‰ích mûsících se ale

soustfiedím hlavnû na úãast na turnajích Alps tour.
U nás je tak pût klukÛ, ktefií mají na to vyhrát kaÏd˘
turnaj, a pofiád se stfiídají dokola. V Evropû uÏ je
takov˘ch padesát. A to mû láká.“

Dûkujeme za rozhovor. (red)

14. 5. - 17. 5. 2007
Mnichov - Ústav sociální péãe
Tel.: 354 692 134
FESTIVAL POROZUMùNÍ
Vzájemné setkávání postiÏen˘ch a nepostiÏen˘ch
lidí. Nûkolikadenní festival s fiadou kulturních akcí

17. 5. 2007
Libá - Libská brána
Tel.: 354 595 285, 774 502 030
VYSVùCENÍ KAPLE
Vysvûcení kaple Grenzkaple am ,,Ackerl“, 
Libská brána - dopolední program.
Od 9.00 hodin

17. 5. 2007
Sokolov - Mûstsk˘ dÛm kultury - Mûstské divadlo
Tel.: 352 324 729, 352 324 715
HVùZDN¯ EXPRES
Zábavn˘ pofiad s populárním imitátorem 
a moderátorem Vladimírem Hronem.
Od 19.00 hodin

18. 5. 2007
Habartov - Mûstské kulturní stfiedisko
Tel.: 352 682 439, 728 187 522
ELVIS PRESLEY BAND
Celoveãerní koncert.
Od 19.00 hodin

19. 5. 2007
A‰ - Kulturní centrum
Tel.: 603 487 455
A·SK¯ ST¤EVÍâEK
Amatérská soutûÏ v klasickém tanci. Úãinkují Ïáci
baletních oddûlení Základních umûleck˘ch ‰kol.
Od 14.00 hodin

20. 5. 2007
Sokolov - Sokolovsk˘ zámek - nádvofií
Tel.: 352 623 930, 352 324 021
MUZEJNÍ NOC 
MEZINÁRODNÍ DEN MUZEÍ, 3. roãník
Den otevfien˘ch dvefií v rámci oslav 
Mezinárodního dne muzeí a doprovodn˘ program
(prohlídka zámku a Nosticovské hrobky, 
pohádka pro dûti, pfiedstavení pro dospûlé se
staropraÏsk˘mi písniãkami, pfiehlídka dobov˘ch
kost˘mÛ, rockov˘ koncert, opékání selete aj.).
Od 17.00 do 24.00 hodin

22. 5. 2007
Chodov - Základní umûlecká ‰kola - Koncertní sál
Tel.: 352 665 330
ABSOLVENTSK¯ KONCERT
Koncert absolventÛ Základní umûlecké ‰koly 
v Chodovû.
Od 17.00 hodin

25. 5. 2007
Sokolov - Mûstsk˘ dÛm kultury - Kinokavárna Alfa
Tel.: 352 622 133, 352 324 715
ALFAFEST 15
Rockov˘ festival. Metalov˘ koncert. 
Vystoupí: 3Brats (Sokolov), Nic sloÏit˘ho (Sokolov),
Afekt (A‰).
Od 19.00 hodin

25. 5. 2007
Sokolov - Mûstská knihovna
Tel.: 352 602 067, 352 622 505
DùTSKÉ ODPOLEDNE + BAMBIRIÁDA
Tradiãní akce Mûstské knihovny pro dûti. 
Odpolední program pro dûti - turnaj ve stolní hfie,
malování, literární soutûÏe a doplÀovaãky.
Od 12.00 do 17.00 hodin

26. 5. 2007
Kraslice - Základní umûlecká ‰kola
Tel.: 775 123 873, 352 686 338
KONCERT CHLAPECK¯CH PùVECK¯CH SBORÒ
Koncert
Od 17.00 hodin

Oprava

V minulém ãísle Zpravodaje jsme infor-
movali o sedmém místû hokejistÛ HC Ener-
gie Karlovy Vary v leto‰ním extraligovém
roãníku. Tohoto umístûní v‰ak energetici do-
sáhli pouze po základní ãásti - po zapoãtení
neúspû‰ného vystoupení v pfiedkole play-off
se pfied na‰e hráãe dostaly je‰tû t˘my Znoj-
ma a Tfiince. V koneãném pofiadí tak HC 
Energie obsadila devátou pfiíãku.             (red)

Sokolovsk˘ hráã zmûfií síly
s evropskou elitou

Volejbalistky zÛstaly 
pfied branou extraligy

porovan˘m spoleãností Sokolovská uhelná a v re-
gionu má tradici pfiesahující ‰est desetiletí. Právû
v roce 1946 se nûkolik nad‰encÛ z TJ HDB Dolní
Rychnov rozhodlo vybudovat u fieky Ohfie první
volejbalov˘ kurt. O nûco pozdûji byl zaloÏen klub
Jiskra Sokolov, kter˘ v ‰edesát˘ch letech hrál první
ligu Ïen. 

Pozdûji se Jiskra zaãlenila do sportovního
konglomerátu Baník Sokolov a v roce 1983 vyhrály
jeho Ïákynû Pohár âSSR, o tfii roky pozdûji mlad‰í
dorostenky dokonce pfiebor âeské i âeskosloven-
ské republiky. Od roku 1991 je VSK Baník Sokolov
samostatn˘m specializovan˘m klubem, jehoÏ hráã-
ky na palubû reprezentují v dresech Sokolovské
uhelné. Poãátkem roku 2007 mûl VSK Baník So-
kolov pfies 490 ãlenÛ.                                        (red)


